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care definește educația 
copiilor. ”Președintele CJI 
ne-a susținut de fieca-
re dată în desfășurarea 
activităților și îi mulțumim. 
De fiecare dată când ni 
s-a solicitat din partea 
cadrelor didactice ajuto-
rul a fost alături de noi. 
Mulțumim și inspectoru-
lui școlar general Adria-
na Stoica care a fost ală-
turi de noi în aprobarea 
organigramei, pentru că 
această unitate trebuie să 
fie acoperită cu cadre di-
dactice și aparat auxiliar”, 
a mai spus primarul Ghe-
orghe Pistol, exprimându-
și speranța că noul edi-
ficiu va aduce rezultate 
foarte bune, prin facilita-
rea accesului copiilor la 
educație de calitate. 

Primarul Gheorghe 
Pistol, campionul 
accesării fondurilor 
europene

”Faptul că educația 
este prioritară pentru pri-
marul Gheorghe Pistol se 
vede cu ochiul liber. În ur-
mă cu o lună, am parti-
cipat la un eveniment si-
milar la Școala Gimna-
zială Nr. 1, din Buftea 
și vreau să îl felicit pen-
tru că el, împreună cu 
echipa pe care o con-
duce la Primăria Buftea, 
reușește  să atragă foarte 
mulți bani europeni. Fă-
ră acești bani europeni, 
Buftea nu s-ar fi dezvoltat 
așa cum este de dezvol-
tată acum. Și pentru noi, 
la CJI, educația este prio-
ritară, pentru că evident, 
investind în educație, in-

vestim în viitorul copiilor  
noștri. Domnule primar, 
aveți susținerea și spri-
jinul meu, cum și eu be-
neficiez de susținerea și 
sprijinul dvs. Vom conti-
nua proiecte în educație și 
infrastructură și sunt con-
vins că și după 9 iunie, în 
aceeași formulă vom con-
tinua să atragem cât mai 
mulți bani europeni în Il-
fov și în Buftea”, a de-
clarat președintele CJI, 
Hubert Thuma.

La rândul său, inspec-
torul școlar general Adria-
na Stoica a declarat că es-
te onorată să participe la 
deschiderea Grădiniței Nr. 
5, din orașul Buftea, uni-
tate de învățământ ca-
re va avea în premieră 
și grupe de creșă. ”Este 
o structură a Școlii Gim-
naziale Nr. 1, dar în rit-
mul acesta al dezvoltării 
unităților de învățământ 
școlar, sper ca într-o zi, 
unitățile de învățământ 
preuniversitar să aibă 
personalitate juridică, fi-
ecare dintre ele. Sper să 
ne permită și legislația să 
rezolvăm această situație. 
Domnule primar, eu vă 
consider campionul acce-
sării fondurilor europene. 
Vă mulțumesc, vă felicit 
pentru tot ceea ce faceți 
pentru învățământul il-
fovean. Împreună cu 
echipa dvs ați înțeles că 
învățământul reprezin-
tă o prioritate a județului, 
o prioritate națională. Es-
te o onoare pentru mine, 
ca inspector școlar gene-
ral să particip la cât mai 
multe evenimente de ge-
nul acesta, de realiza-

re a acestor obiective ca-
re pot concura oricând cu 
unități de învățământ din 
țară și din străinătate. 
Avem toate dotările ne-
cesare pentru a desfășura 
învățământ de calitate. 
Domnule președinte, vă 
mulțumesc și dvs pen-
tru tot sprijinul pe care îl 
acordați învățământului il-
fovean, atât în ceea ce 
privește parteneriatele 
cu unitățile administrativ 
teritoriale legat de con-
struirea de noi unități de 
învățământ, dar și pentru 
proiectele extracurriculare 
pe care IȘJ le desfășoară 
în parteneriat cu CJI”, a 

spus inspectorul școlar 
general Adriana Stoica. 

Generații viitoare, 
bine pregătite

Pentru că a fost 
evidențiată capacitatea 
extraordinară de a acce-
sa fonduri europene, pri-
marul Gheorghe Pistol a 
subliniat că administrația 
s-a concentrat pe aceas-
tă direcție. ”Performanța 
unui primar nu se măsoa-
ră doar în capacitatea de 
a cheltui eficient banii pu-
blici, din bugetul local, ci 
și în abilitatea de a atrage 
fonduri europene. ”Sun-

tem preocupați să dez-
voltăm această zonă a 
învățământului pentru că 
pregătim generațiile vii-
toare și în felul acesta ne 
respectăm pe noi”, a spus 
primarul, amintind faptul 
că din cele 13 proiecte eu-
ropene realizate cu spri-
jinul fondurilor europe-
ne, cinci au fost finaliza-
te pentru învățământ, în-
semnând extinderi cu sală 
de sport, amfiteatre, săli 
de clasă, grădinițe noi și 
creșa. ”Pe viitor, avem de-
ja într-un cartier de tineri 
cu 300 de case, am sem-
nat contractul de finanțare 
pentru o grădiniță verde. 
Lucrăm într-un parteneriat 
cu CJI la o sală polivalentă 
cu 10.000 de locuri. Avem 
prin CNI un proiect cu ba-
zin de înot, suntem deja în 
lucru, lângă Parcul dintre 
flori, la un teren de sport, 
dar și cu o bază sporti-
vă adecvată, tot prin CNI. 
Așa cum am spus, ală-
turi de președintele CJI, 
împreună suntem o echi-
pă și ne dorim să avem o 
educație de calitate în Il-
fov. Nu ne vom opri din 
această evoluție, continu-
ăm să creăm spații gene-
roase pentru copii, unități 
de învățământ, terenuri 
de sport, pentru a avea 
copii sănătoși și educați.”, 
a punctat primarul Gheor-
ghe Pistol.

 ”Investim în educație, 
am lansat ieri un pro-
iect de campus școlar, dar 

avem și foarte multe pro-
iecte pe care le-am lansat 
și așteptăm să obținem 
finanțare din fonduri euro-
pene de circa 100 de mili-
oane de euro pe care în-
cercăm împreună cu UAT-
urile din Ilfov să le atra-
gem pentru creșe, școli și 
licee noi. Orașul Buftea a 
avut o expansiune și a cu-
noscut o modernizare fă-
ră precedent. Există și 
autorizații și utilități, nici-
odată nu am primit la CJI 
cerere pentru a autoriza 
un ansamblu de locuințe 
unde nu existau utilitățile 
de care avem atât de mul-
tă nevoie. Mai mult decât 
atât, în Buftea construim 
un spital din fonduri euro-
pene, o investiție de 100 
milioane de euro. La apă 
și canal, orașul Buftea es-
te campion, are apă și ca-
nal de foarte mulți ani. 
(...) Un lucru pe care do-
rim să îl facem începând 
cu anul acesta este să 
avem cât mai mult spațiu 
verde, să avem parcuri, să 
plantăm copaci. Împreună 
cu primarul orașului Buf-
tea intenționăm să con-
struim o sală polivalentă. 
Bucureștiul nu are o sa-
lă polivalentă funcțională 
și Primăria Buftea ne-
a pus la dispoziție un te-
ren, noi am venit cu ba-
nii pentru SF, să constru-
im o sală foarte mare și 
foarte modernă”, a com-
pletat Hubert Thuma, 
președintele CJI Ilfov. 

Primarul Gheorghe 
Pistol a fost prezent la ce-
remonia de inaugurare 
pentru a marca finalizarea 
acestui proiect ambițios. 
Sub denumirea de „Con-
struirea unei infrastructuri 
în învățământul preșcolar 
creșă și grădiniță cu pro-
gram prelungit și dotarea 
acestora și desființarea 
corpului vechi al grădiniței 
nr. 5 din orașul Buftea”, 
acest proiect a fost imple-
mentat cu sprijin financi-
ar, atât din fonduri euro-
pene prin intermediul Pro-
gramului Operațional Re-
gional 2014 – 2022, cât și 
din bugetul local.

Valoarea totală a pro-
iectului a fost de 15 mili-
oane de lei, din care apro-
ximativ 4,5 milioane de lei 
au reprezentat fonduri 
europene nerambursabi-
le, diferența fiind supor-
tată din bugetul local. Lu-
crările s-au desfășurat pe 
parcursul a 24 de luni, iar 
rezultatul este un com-
plex educațional care 
poate găzdui 120 de co-
pii, oferind patru săli de 
grupă pentru creșă și trei 
pentru grădiniță.

Dotări moderne, 
cu foarte multă 
atenție la detalii

Complexul este do-
tat cu toate facilitățile ne-
cesare, de la o bucătă-
rie modernă la spații de 
joacă exterioare și săli 
de clasă echipate com-
plet. Totul este suprave-
gheat video și digitalizat, 
asigurând un nivel ridicat 
de securitate și monitori-

zare a activităților. Prima-
rul Gheorghe Pistol a sub-
liniat că, prin acest pro-
iect, s-a urmărit nu doar 
extinderea infrastructurii 
educaționale, ci și preve-
nirea abandonului școlar 
și asigurarea unor ofer-
te de calitate și accesibile 
pentru toți copiii din oraș.

Un alt aspect remar-
cabil al construcției este 
atenția la detalii și la ne-
voile părinților și copiilor. 
De la spații pentru căru-
cioare la lifturi pentru ac-
cesul la etaje și facilități 
de siguranță și prim aju-
tor, totul a fost gândit 
pentru a oferi un mediu 
sigur și confortabil pentru 
cei mici.

La ceremonia de inau-
gurare au participat, ală-
turi de profesori, părinți și 
copii, și reprezentanți din 
educație și administrație 
locală și județeană, pre-
cum președintele Consiliu-
lui Județean Ilfov, Hubert 
Thuma și inspectorul școlar 
general Adriana Stoica, ca-
re au subliniat importanța 
proiectului pentru dezvol-
tarea educației în județul 
Ilfov. Aceștia au descris 
Grădinița și Creșa Nr. 5 ca 
un exemplu al modului în 
care educația poate fi pri-
oritară în agenda adminis-
trativă. 

Primarul Gheorghe 
Pistol a făcut o descrie-
re amănunțită a proiectu-
lui, cu satisfacția eviden-
tă a unei noi misiuni înde-
plinite pentru comunitate 
și dovada responsabilității 
asumate cu seriozita-
te pentru creștere și dez-
voltarea orașului Buftea. 

”Proiectul a fost imple-
mentat și prin interme-
diul  unei finanțări ne-
rambursabile  prin Pro-
iectul Operațional Regio-
nal 2014 – 2022. Valoa-
rea totală a proiectului a 
fost de 15 milioane de lei, 
din care aproximativ 4,5 
milioane de lei  a fost va-
loarea eligibilă nerambur-
sabilă prin Fondul Euro-
pean de Dezvoltare Regi-
onală, dar și de la bugetul 
de stat. Restul sumei, de 
10 milioane de lei, o su-
mă considerabilă, a fost 
suportat din bugetul lo-
cal al orașului Buftea. Lu-
crările s-au executat pe 
o perioadă de 24 de luni, 
timp în care au fost efec-
tuate și dotările necesare. 
Rezultatele acestui obiec-
tiv al proiectului de  creșă 
și grădiniță au constat în 
realizarea unei construcții 
noi, individuale, la care 
vor participa 120 de copii 
la creșă și grădiniță. Prac-
tic, s-au amenajat pa-
tru săli de grupă pentru 
creșă și trei săli de gru-
pă pentru grădiniță. Im-
pactul acestei investiții la 
nivelul localității a con-
stat în îmbunătățirea 

și extinderea infras-
tructurii învățământului 
educațional, atât în nivel 
urban, dar și prevenirea 
abandonului școlar”, a ex-
plicat edilul. Acesta a de-
clarat că noua instituție 
preșcolară beneficiază de 
suprafețe generoase pen-
tru procesul educațional.

S-a ținut cont de 
cerințele părinților

”Găsim aici un obiec-
tiv la cheie, cu toate dotă-
rile necesare. Am analizat 
toate cerințele părinților 
și ne-am dorit din suflet 
să nu le lipsească abso-
lut nimic. Construcția es-
te ridicată cu un regim de 
înălțime subsol, parter, 
etaj 1 și etaj parțial tehnic. 
La subsol, găsim spațiile 
tehnice, bucătăria, bibe-
roneria, zona de fructe, 
zona de legume, came-
ra pentru frigidere, came-
ra pentru depozitare mo-
bilier. Avem inclusiv adă-
post pentru prevenție în 
caz de calamități și atelier 
mecanic. Având în vedere 
că această clădire a fost 
proiectată pe o funcțiune 
duală, creșă și grădiniță, 

am convenit ca la parter 
să avem cele patru săli de 
grupă pentru creșă, a câ-
te 15 copii, fiecare gru-
pă beneficiind de sală de 
clasă, sală de dormitor și 
mobilierul specific. La eta-
jul 1, identificăm trei săli 
de grupe a câte 20 de co-
pii. De asemenea, avem 
sală de clasă, dormitoare 
și mobilierul specific. De 
fiecare dată când părinții 
veneau la primărie să ne 
ceară suportul pentru a 
găsi o soluție pentru co-
piii dânșilor, pentru că de 
multe ori și cel de-al doi-
lea părinte era interesat 
să lucreze, noi nu am stat 
nepăsători și am venit în 
întâmpinarea dânșilor cu 
acest proiect. Am fost 
interesați să le ascul-
tăm toate doleanțele. De 
 exemplu, la intrare gă-
sim un izolator cu gru-
pul sanitar aferent. Avem 
pe calea de acces, zona 
pentru cărucioare, ast-
fel că părinții, când vin  
la creșă, pot lăsa căru-
ciorul într-o cameră spe-
cială. Avem acces la etaj 
prin intermediul liftului, 
avem inclusiv un lift spe-
cial pentru transportul ru-

felor pe verticală. Suntem 
practic pregătiți pentru a 
le pune la dispoziție toate 
facilitățile unei clădiri ca-
re respectă  toate stan-
dardele internaționale”, 
a mai precizat primarul 
Gheorghe Pistol despre 
grădiniță și creșă, subli-
niind și existența siste-
mului de monitorizare vi-
deo, ceea ce înseamnă, 
automat, un grad ridicat 
de siguranță pentru copii. 
Mai mult, dacă se dorește 
o activitate festivă, la par-
ter și la etaj, există o sală 
polifuncțională. ”Bucătă-
ria este dotată cu apara-
tură electrocasnică de ul-
timă generație. Avem toa-
te avizele obținute. Avem 
avizele de funcționare. 
Copiii sunt în siguranță. 
La interior, mai deținem 
cabinetele pentru psiho-
pedagogie pentru cei mi-
ci. În exteriorul clădi-
rii, găsim minunate tere-
nuri de sport, zone ver-
zi, unde cadrele didac-
tice își pot desfășura 
activitățile și în aer liber. 
Dragi părinți, așa cum 
am promis, v-am ascul-
tat rugămințile, vă puteți 
aduce copiii la această 
unitate de învățământ. 
Copiii dvs sunt și copi-
ii orașului, copiii județului 
și pentru acest lucru îi 
mulțumim președintelui 
CJI că este implicat în 
dezvoltarea județului”, 
a spus primarul Gheor-
ghe Pistol. Edilul a subli-
niat faptul că în opinia sa 
este decisivă educația 
pentru antepreșcolari și 
preșcolari, acesta fiind 
practic momentul vieții 

eveniment eveniment

                             O viziune împlinită pentru comunitate: educație preșcolară de calitate

Cel mai nou complex educaţional cu grădiniţă 
şi creşă, din Buftea, şi-a deschis porţile

Orașul Buftea se 
mândrește cu un 
nou edificiu care 
nu numai că aduce 
o modernizare 
esențială în 
peisajul său urban, 
dar promite să 
redefinească 
standardele pentru 
educația preșcolară. 
Este vorba despre 
inaugurarea celui 
mai nou complex de 
educație preșcolară, 
ce cuprinde o 
creșă și o grădiniță, 
construite și echipate 
conform celor mai 
înalte standarde de 
siguranță, confort și 
accesibilitate.

Cristina NedelCu

Directorul Școlii Gimnaziale Nr. 1, prof. Aretinica Rudeanu 
a subliniat faptul că noul complex educațional, ce include 
grădiniță și creșă, deși poartă numărul 5, a fost construit 
exact pe locul primei grădinițe din Buftea. ”În urmă cu trei 
ani, când le-am spus colegelor educatoare că grădinița 
veche se va demola și vom merge într-un alt spațiu, până 
când se va clădi cea nouă, au început să plângă. Erau foarte 
marcate de faptul că părăsesc un loc unde lucrau de 20-25 
de ani. Acum, când am văzut noul spațiu, ne-au mărturisit 
că au aceleași lacrimi, dar de fericire, pentru că se întorc 
într-un spațiu atât de modern și de frumos”,  ne-a spus prof. 
Aretinica Rudeanu, menționând că este convinsă că anul 

acesta a fost pentru Buftea anul educației, deoarece fiecare 
dintre unitățile școlare ale orașului a primit un dar pe termen 
foarte lung, o extindere, o clădire nouă, laboratoare sau 
săli de sport sau grădinițe. ”Primarul s-a ținut de cuvânt, 
pentru că a promis în urmă cu patru ani că educația va avea 
prioritate”, a subliniat prof. Aretinica Rudeanu.
Noul complex pre școlar inaugurat la Buftea este nu doar ca 
un spațiu de învățare, ci și un loc unde copiii pot crește și se 
pot dezvolta într-un mediu stimulativ, armonios, iar odată 
cu inaugurarea acestui proiect educațional, administrația 
orașului demonstrează că investiția în viitorul copiilor este o 
responsabilitate asumată cu seriozitate.

Noua structură se află pe locul primei unități preșcolare a orașului


